
در حال�ي اکثر 
سعيد احمديان
      گزارش

مربي����ان و 
ن  س�ا شنا ر کا
حاضر در نشس�ت هم اندیش�ي دیروز براي 
انتخاب سرمربي جدید تيم ملي بزرگسالان 
واليبال از انتخاب مربي داخلي حمایت کردند 
که محمدرضا داورزني، رئيس فدراسيون نظر 
دیگري داش�ت و معتق�د بود ک�ه نباید نگاه 
شعاري، احساسي و مليتي به نيمکت تيم ملي 
داش�ت تا به نوعي رأي اکثری�ت را وتو کند.

واليبال ايران پس از فسخ قرارداد با کولاکوويچ و 
تعويق المپيک بر سر يک دوراهي مانده،  همچنان 
با يک مرب��ي خارجي ادامه دهد ي��ا وقت اعتماد 
به مربي ايراني فرارس��يده است. چنين چالشي 
سبب شد ديروز فدراس��يون واليبال با برگزاري 
يک جلسه هم انديش��ي با مربيان و کارشناسان 
واليبال به صورت رودررو نظرات آنها را هم جويا 
شود تا بتواند براي نيمکت واليبال بهترين تصميم 

را بگيرد.
    مربي دیکتاتور مي خواهيم

ضعف مربيان بعد از ولاسکو در زمينه مديريت که 
سبب رواج بازيکن سالاري در تيم ملي بزرگسالان 
شده است، سبب ش��ده فاکتور مديريت و اقتدار 
يک مربي از مهم ترين ش��اخصه هايی باش��د که 
حاضران در نشس��ت ديروز بر آن تأکيد کردند. 
ابراهيم وادي، پيشکسوت و مربي واليبال نظرات 
جالب توجهي درباره مديريت مربيان  داش��ت، 
به خصوص که معتقد بود س��رمربي جديد بايد 

ديکتاتور باشد: »ديکتاتور بودن پارک کي وون و 
خوليو ولاسکو از شاخص هاي برتر اين مربيان بود 
و وقتي آنها رفتند، مربياني آمدند که اقتدار اين دو 
مربي را نداشتند و شرايطي به وجود آمده بود که از 

داخل زمين به مربيان دستور مي دادند.«
البته رضا مؤمني مقدم، مربي واليبال معتقد است 
که مربيان ايراني برخلاف برخي نظرات نش��ان 
داده اند که مي توانند بازيکنان بزرگ در تيم ملي 
بزرگس��الان را مديريت کنند: »بازيکناني مانند 
سعيد معروف، محمد موسوي و شهرام محمودي 
در ليگ ايران زير نظر مربيان داخلي کار کرده اند 
و توانس��ته اند آنها را مديريت کنند و مش��کلي 
هم به وجود نيايد. مديريت باش��گاه به سرمربي 
اختيار داده بود و در تيم ملي بزرگسالان هم اين 
اختيارات بايد به مربي داخلي داده شود. معتقدم 
با يک مربي ايراني ه��م مي توانيم بهتر از مربيان 

درجه 2 يا 3 جهان نتيجه بگيريم.«
   نوبت اعتماد به مربي داخلي است

جو غالب بر نظرات مربيان و کارشناس��ان حاضر 
در نشست هم انديشي ديروز حمايت از يک مربي 
داخلي براي نيمکت تيم ملي بزرگسالان بود. مانند 
عظيم جزيده، ملي پوش سابق تيم ملي واليبال که 
معتقد است وقت آن رسيده که فدراسيون واليبال 
يک مربي داخلي را انتخاب کند و همه مربيان بايد 
در ص��ورت انتخاب از س��رمربي داخلي حمايت 
کنند و پشت او باش��ند: »در صورت انتخاب يک 
مربي داخلي براي تيم ملي بزرگسالان، فدراسيون 
نبايد نسبت به نوع حمايت به گزينه هاي داخلي 

و خارجي تبعيض قائل شود و همه مربيان داخلي 
بايد پشت مربي ايراني باش��ند و اگر محکم پاي 
مربي ايراني بايس��تيم، مربي داخل��ي مي تواند 

کارهاي بزرگي انجام دهد.«
سعيد پورعروجي، مربي واليبال که هدايت تيم 
ملي بنگلادش را برعهده دارد هم از خارجي هايي 
گفت که به او مي گويند وقتي شما اينقدر بازيکنان 
بزرگ داريد، چرا مربي از خارج مي آوريد: »استفاده 
از مربي ايراني مي تواند در اين دوره اتفاق بيفتد. 
فدراسيون واليبال هم بايد از مربي ايراني به طور 
کامل حمايت کند و اين مربي هم بايد با دانش روز 
دنيا هماهنگ شود و عملکردي نداشته باشد که 

فدراسيون مورد هجمه قرار بگيرد.«
حسين حسيني، سرمربي سابق باشگاه پيکان هم 
از موافقان حضور مربي ايراني به ش��رط حمايت 
کامل است: »همه قول بدهند که از مربي ايراني 
حمايت کنند و اين اينطور نباش��د که روز بعد از 

انتخاب يک نفر شروع به انتقاد کند.«
   خارجي بياید بهتر است

البته انتخاب مربي خارجي هم طرفداراني داشت. ناصر 
شهنازي، سرمربي تيم سايپا از موافقان مربي خارجي 
اس��ت. او مي گويد نبايد در مسير انتخاب يک مربي 
درجه يک دغدغه بودجه داشت: »وقتي صحبت از 
سکوي جهاني و المپيک است نبايد صحبت از هزينه 
شود، اين کار با توجه به اينکه موفقيت هاي واليبال 
سبب شادي مردم مي شود يک نوع سرمايه گذاري 

است و مردم هم مخالفتي با آن ندارند.«
رض��ا مؤمني مقدم، مرب��ي تيم مل��ي جوانان هم 

معتقد است در صورت انتخاب مربي خارجي بايد 
او فاکتورهاي ويژه اي داشته باشد: »اگر مشکل ارز و 
محدوديت بودجه اي وجود ندارد، براي موفقيت به 
مربي ای نياز داريم که در بين سه تا چهار مربي اول 
جهان باشد. البته با توجه به فرصت کوتاه اين مربي 
براي المپيک بعدي، بهتري��ن مربي را هم بياوريم 
نتيجه نمي گيريم و بايد به يک مربي زمان بدهيم.«

   دل داورزني با مربي خارجي است
با وجود نظرات مربيان و کارشناسان واليبال که اکثراً 
به سمت مربي ايراني چرخش داشت، صحبت هاي 
رئيس فدراس��يون واليبال در اين نشس��ت نشان 
داد که انتخاب اول فدراس��يون يک مربي خارجي 
اس��ت، به خصوص که محمدرضا داورزني برخي 
صحبت ها درب��اره موانع حضور مرب��ي خارجي را 
رد کرد. او که ديروز گفت برنامه ريزي فدراس��يون 
براي حضور در بين چهار تيم اول جهان اس��ت، از 
عدم مش��کل براي هزينه و بودجه براي استخدام 
مربي خارجي خبر داد و در واکنش به اينکه مربيان 
داخلي هم مي توانند بازيکن��ان بزرگ را مديريت 
کنند گفت عرصه باشگاهي و ملي فرق دارد. او باز 
هم تأکيد کرد که افتخار مي کند که با کادر ايراني 
کار کند، اما بايد واقعيت ها را در نظر گرفت. داورزنی 
اينطور به صورت غيرمستقيم مقابل تأکيد اکثريت 
بر انتخاب مربي داخلي موضع هم گرفت: »کشورها 
ديگر مليتي به مربي نگاه نمي کنند. روسيه از فنلاند 
مربي مي آورد، لهستان از بلژيک و امريکا از نيوزيلند، 
آن هم در شرايطي که اين کشورها تيم هاي مطرحي 

در واليبال دنيا هستند.«
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دنيا حيدري

شیوا نوروزی

 وزارت اطلاعات نباید تاوان 
سوءمدیریت فوتبال را بدهد

نامه وزير ورزش به وزارت اطلاعات حاکی 
از اين است که اوضاع دلالی در فوتبال ايران 
از بحران هم عبور کرده و  ای کاش آقايان 
اجازه نمی دادند کار به اينجا کشيده شود. 
شرايط حاکم بر فوتبال ما از عدم نظارت از 
سوی فدراسيون، باشگاه ها و دستگاه های 
ذی ربط نشئت می گيرد. متأسفانه بخشی 
از بحث دلالی به مربيان و مديران باشگاه ها 
مربوط می شود! دلالی  شرايط ناگواری را به 
باشگاه های دولتی تحميل کرده و ساير باشگاه ها هم به نوعی وابسته به 
دولت و بيت المال هستند. کسی برای حيف و ميل نشدن بيت المال دل 
نمی سوزاند و وزارت ورزش بهتر است مبارزه با دلالی را ابتدا با مؤاخذه 
از مديرانی که خودش تعيين کرده شروع کند. ورود وزارت اطلاعات به 
اين مسئله را به فال نيک می گيريم، اما اين وزارتخانه موضاعات بسيار 
مهم تری برای رسيدگی دارد و در حقيقت نبايد تاوان سوءمديريت ديگر 
سازمان ها را بدهد. متأسفانه کار به جايی رسيده که آقايان توانايی کنترل 
فوتبال را ندارند. وزير ورزش در نامه اش می توانست از وزارت اطلاعات 
در موارد ديگر هم استمداد بگيرد؛ يکی از اين موارد فحاشی های سازمان 
يافته در ورزشگاه هاست. بايد بررس��ی کرد و ديد چه کسانی شرايط را 
برای برخی افراد معلوم الحال فراهم کرده اند که روی سکوها با فحاشی به 
مديران، مربيان و حتی وزير ورزش با آنها تسويه حساب کنند. بايد به هر 
شکل ممکن در مقابل دلالی چه در بحث بازيکنان و مربيان داخلی و چه 
در بحث بازيکنان و مربيان خارجی ايستاد. برخی دلال ها در يک تيم پنج 
بازيکن دارند و از اين طريق هر زمان که بخواهند باشگاه را تحت فشار قرار 
می دهند. فساد در فوتبال ايران پيچيدگی های خاص خود را دارد و برای 
فرار از بحران در وهله نخست بايد کار را به مديران و مربيان سالم سپرد. 
هستند مربيان بدنامی که به خريد بازيکن حريف برای گرفتن نتيجه 
شهره هستند. اميدواريم با ورود وزارت اطلاعات به اين مسائل خاطيان 

شناسايی و به مردم معرفی شوند.

کدورت ها برطرف شد!
کدورت ها گويی از بين رفته اس��ت. اين را حضور همزمان فرهاد مجيدی 
و سعادتمند در ورزشگاه انقلاب نشان می دهد. سرمربی جوان آبی پوشان 
گزارشی از نحوه آماده نگه داشتن بازيکنان در ايامی که به دليل شيوع ويروس 
کرونا تمرينات گروهی با محدوديت مواجه بوده به س��عادتمند می دهد و 
مديرعامل باش��گاه نيز به س��رمربی تيمش اطمينان داد که با تمام توان و 
قوا برای اعتلای اين تيم تلاش کند. به گفته مديرعامل استقلال تمرينات 
آبی پوشان از روزهای آينده در زمين چمن مجموعه ورزشی انقلاب برگزار 
خواهد شد. هرچند که اين تيم با زمين شماره 2 هم قرارداد بسته تا آبی پوشان 
در ادامه فصل مشکلی بابت زمين تمرين نداشته باشند و دست آخر نيز بازديد 
هر دو از زمين مجموعه ورزش��ی انقلاب بعد از يک جلسه دوستانه نشان 
می دهد که سوءتفاهمات و اختلافات طرفين حل شده و مجيدی و سعادتمند 

قرار است برای موفقيت استقلال در کنار هم گام بردارند.

اميررضا واعظ آشتيانی
  کارشناس مديريت فوتبال

دلتنگ سلامتي مردم دنيا و فوتبالم

تلاش نيمار براي بازگشت به بارسا
نيم��ار ب��رای        فوتبال اروپا
بازگش��ت ب��ه 
بارسلونا مصمم است و به اين منظور قيد تمديد 
قرارداد با پاری س��ن ژرمن با رقم بيش از 100 
ميليون يورو را زده است. روزنامه کاتالان موندو 
دپورتيوو صفحه اول خود را به نيمار اختصاص 
داده و نوشته که ستاره بزرگ برزيلی همچنان 
برای بازگشت به بارسلونا مصمم است و به اين 
منظور حتی پيش��نهاد تمديد قرارداد باشگاه 
پاری سن ژرمن به رقم بيش از 100 ميليون يورو 

را رد کرده است. موندو آورده است: »نيمار از 
بارسلونا می خواهد با توجه به اين فداکاری به 

او تضمين بدهد که در فصل تابستان برای جذب 
او اقدام خواهد کرد.« به غير از اين 100 ميليون 
يورو، نيمار حاضر است در ازای بازی در بارسلونا 
نصف دستمزدی را که در پار سن ژرمن می گيرد 
دريافت کند. سال گذشته هم بارسلونا و نيمار به 
توافق رس��يده بودند که در زمان بازگشت او، 
شرايط قراردادش با قراردادی که در سال 2017 

با باشگاه کاتالان داشت متفاوت باشد.

کرونا باعث شده ايتاليايی ها برای 
فريدون حسن

      بازتاب
برنامه ري��زی ادامه ي��ا تعطيلي 
رقابت هاي فوتبالشان با چالشي 
جدي رو به رو ش��وند. در حالي ک��ه دولت ايتاليا از روز دوش��نبه 
فعاليت هاي ورزشي انفرادي و کم جمعيت را آزاد اعلام کرد، وزير 
ورزش اين کشور اما شرايط را براي تمرين نامناسب مي داند.  دولت 
ايتاليا ابتدا اعلام کرد ورزشکاران ورزش های انفرادی از دوشنبه 
می توانند تمرينات خود را شروع کنند، اما ورزش های تيمی بايد دو 
هفته ديگر منتظر بمانند، ولی بعد دوباره اعلام شد که ورزش های 
تيمی هم اجازه دارند از دوشنبه  تمرينات خود را به صورت انفرادی 
يا در گروه های کوچک از س��ر بگيرند.  به رغم اين اعلام وينچنزو 
اسپادافورا، وزير ورزش ايتاليا در فيسبوک خود درباره شرايط جديد 
اينطور نوش��ت: »در س��اعت های اخير با مطالب عجيبی روبه رو 
شده ام، ولی واقعيت اين اس��ت که وضعيت ما نسبت به آنچه من 
هميشه درباره فوتبال گفته ام، تفاوتی نکرده است. تمرينات تيم ها 

تا پيش از 28 ارديبهشت شروع نمی شود. شروع دوباره ليگ؛ فعلًا 
امکانپذير نيست. ببخشيد ولی من بايد مراقب همه ورزش ها و تمام 
مراکز ورزشی باش��م که آنها هم بايد در سريع ترين زمان ممکن 
بازگشايی شوند.«  همين نوشته کافي بود تا جنجالي تازه به راه 
بيفتد  و باشگاه ها را درباره تمرين هايی که از ديروز قرار بود شروع 
شود دچار شک و شبهه کند، ولی از طرف وزارت ورزش اين کشور 
اعلام شد که منظور وزير، تمرين تيم ها در گروه های بزرگ بوده و 
آنها می توانند در گروه های کوچک تمرينات شان را از سر بگيرند. به 
اين ترتيب تمام باشگاه های حاضر در سری آ می توانند در کمپ های 
خود شروع به کار کنند. البته هر تيم برنامه اش متفاوت است، اما 
همه تيم ها از بازيکنانی که خارج از کش��ور هس��تند درخواست 
کرده اند به ايتاليا برگردند. آنها بايد دو هفته در قرنطينه بمانند. با اين 
حال وضعيت کالچو هنوز مشخص نيست. قبل از چهارشنبه دولت 
پروتکل فدراسيون فوتبال اين کشور را بررسی خواهد کرد و اگر 

شرايط مناسب نباشد پايان ليگ اعلام خواهد شد.

اختلاف نظرها در ایتاليا بالا گرفت

چهارشنبه روز سرنوشت ساز کالچو

دلمان براي خيلي چيزها تنگ 
حامد قهرماني

   چهره
ش��ده؛ کرونا با م��ردم جهان 
کاري ک��رده که ح��الا براي 
عادي ترين امور هم دلتنگ شده ايم. تا همين چند ماه قبل 
چه کسي تصور می کرد که نتوانيم براي تماشاي فوتبال به 
ورزش��گاه برويم، ولي هرچ��ه جلوتر رفتيم کرونا بيش��تر 
محدودمان کرد تا حالا حتي آقاي خاص فوتبال جهان هم 
دلتنگ شود، هرچند که هنوز س��لامتي مردم در 
درجه اول دلتنگي هايش قرار دارد. اما جدا از اين 
حرف ها هم��ه واقع��اً دلتن��گ ورزش و فوتبال 
هستيم. خوزه مورينيو مي گويد: »واقعاً دلم برای 
فوتبال تنگ ش��ده اس��ت، اما س��عی می کنم 
خودخواه نباش��م. بايد دلمان برای سلامتی 
مردم دنيا تنگ شود. مسلماً فوتبال بخشی از 
جهان است. منتظر روزهای خوب هستم. من 
برای خانواده هايی که از کرونا رنج می برند، 
متأسفم. همه بايد با اين بيماری مقابله کنيم 
تا سالم بمانيم. اطمينان دارم فوتبال به زودی 
بازخواهد گش��ت و ورزش��گاه ها باز هم مملو از 
تماشاگر خواهند شد. مسلم است که فوتبال بدون 
تماش��اگر چيز خوبی نيس��ت، اما از ياد نبريم که در 
ورزشگاه دوربين هس��ت و می تواند مسابقات را برای 
هواداران به معرض نمايش بگذارد، مسئله ای که نشان 

می دهد ما تنها نمی مانيم.«

انتخاب  مربي داخلي را رئيس وتو مي کند!
گزارش »جوان« از نشست هم اندیشي مربيان و کارشناسان واليبال کشور براي تعيين شاخص هاي سرمربي جدید تيم ملي

تصميم پرمخاطره!
کشمکش بر سر برگزاری يا عدم برگزاری رقابت های ليگ همچنان ادامه 
دارد، اما تصميم گيری در اين زمينه بدون ترديد کار چندان ساده ای نخواهد 
بود. به همين دليل هم بايد روی همه  جوانب کار کارشناسی انجام گيرد و 
بررسی شود تا نه سيخ بسوزد و نه کباب. هرچند که هر تصميمی گرفته شود 
بدون ترديد عده ای مخالف آن خواهند بود و جنجال هايی را هم به دنبال 
خواهد داشت، خصوصاً که از موضع گيری های آقايان طی روزهای گذشته به 
خوبی می توان دريافت هر کسی در اين رابطه تنها به منافع خود می انديشد 
و بس. هرچند که دست آخر همه متفق  القول می گويند کاره ای نيستند و 
اين ستاد مبارزه با کروناست که بايد تصميم نهايی را بگيرد، اما اين تعارفی 
بيش نيست که اگر بود همين آقايان در نخستين روزهای شيوع کرونا برابر 
تصميم اين ستاد مبنی بر برگزاری بازی ها بدون حضور تماشاگران با عدم 
حضور در زمين مسابقه غوغا بپا نمی کردند، به همين دليل روی ادعاهای 
امروزشان مبنی بر اهميت سلامت مردم و ورزشکاران و اينکه تصميم نهايی 
را ستاد مبارزه با کرونا بايد بگيرد، خيلی نمی توان حساب باز کرد، چراکه 
بدون ترديد اگر تصميمات گرفته شده در آينده به مزاج شان خوش نيايد بار 

ديگر همان رويه ای را در پيش می گيرند که پيشتر انجام می دادند.
بس��ياری از جمله کانون مربيان بر اين باورند که چنانچه در عرصه ورزش، 
فردی از بازيکن و مربی گرفته تا هوادار س��لامتی اش به خطر بيفتد نبايد 
مسابقات برگزار ش��ود. صدالبته که بيراه هم نمی گويند، اما عدم برگزاری 
مسابقات به اين سادگی ها نيست و نياز به کارشناسی و بررسی همه جوانب 
دارد، چراکه علاوه بر مشخص شدن قهرمان اين فصل بايد تکليف تيم های 
صعود کننده و سقوط کننده هم مشخص شود و تصميم گيری در اين خصوص 
بدون ترديد بدون تلفات نخواهد بود و اعتراض های بسياری را به دنبال خواهد 
داشت. بدون شک تکليف ليگ ايران مثل تکليف ليگ های هلند و بلژيک 
بدون جنجال روشن نخواهد شد. اثبات اين مسئله نيز کار چندان سختی 
نيست. کافی است نگاهی گذرا به پيشنهادات احتمالی هفته های قبل در 
خصوص مشخص شدن قهرمان اين فصل داشته باشيم. يکی از پيشنهادات 
معرفی قهرمان نيم فصل به عنوان قهرمان پايان فصل بود که در پی مطرح 
شدن اين پيشنهاد بودند تيم هايی که با محاسبات جالب توجه خود را قهرمان 

نيم فصل می دانستند، حال آنکه جدول چيز ديگری را نشان می داد. 
از سوی ديگر برخی نيز بر اين باورند که می توان از سقوط تيم ها در اين فصل 
از رقابت ها چشم پوشی کرد و با توجه به صعود دو تيم از ليگ يک فصل آتی را 
با 18 تيم برگزار کرد، اما برگزاری ليگ با 18 تيم هم مشکلات خاص خودش 
را دارد که فوتبال ايران پيشتر تجربه اش را داشته است. ضمن اينکه بدون 
ترديد نمی توان نتايج کسب شده توسط تيم ها در اين فصل را ناديده گرفت 
که اين بی عدالتی به تيم هايی است که توانسته اند روند موفقيت آميزی را 
دنبال کنند و در اين راستا هزينه های بسياری نيز متحمل شده اند. صدالبته 
آنها که در اين مسير نتوانستند به اهداف خود برسند بهترين تصميم برايشان 
نيمه کاره ماندن ليگ است، آن هم بدون مشخص شدن قهرمان و روشن 
شدن تکليف تيم های سقوط کننده. همين چند نمونه کافی است تا ثابت 
کند تصميم گيری در خصوص آينده ليگ نوزدهم کار س��اده ای نيست و 
نمی توان انتظار داشت که روشن ش��دن تکليف  اين فصل از رقابت های 
ليگ برتر ايران مانند مش��خص شدن س��رانجام ليگ هايی چون هلند و 
بلژيک بی سر و صدا و بدون جار و جنجال باشد، خصوصاً آنهايی که برخلاف 
تصورات شان نتوانستند به رغم هزينه های بسيار به اهداف بلندپروازانه خود 
دست يابند حالا در صف نخست معترضان ادامه ليگ هستند و بدون ترديد 
همين ها اولين معترضان به تصميمات احتمالی در خصوص سرانجام ليگ 
نوزدهم خواهند بود و شايد هم به همين دليل است که فدراسيون و سازمان 
ليگ تمام تلاش شان فراهم کردن شرايط برای برگزاری ادامه رقابت هاست. 
تصميمی که البته به دليل وضعيت نامشخص کرونا عملی کردن آن کار 
چندان راحتی نيس��ت، چراکه تنها بسته ماندن در ورزش��گاه ها به روی 
تماشاگران نمی تواند ضامن سلامت مربيان و بازيکنان و ساير ارکان تيم ها 
باشد. علاوه بر اين با توجه به وضعيت مشخص مالی تيم های ليگ برتری 
نمی توان روی پيشنهاد برگزاری متمرکز بازی ها در يک شهر نيز حساب کرد. 
ضمن اينکه برگزاری فشرده رقابت ها هم می تواند مصدوميت های پی در پی 
را به دنبال داشته باشد که در اين خصوص نه فقط باشگاه ها بلکه تيم ملی 
هم متضرر خواهد شد. در واقع مجموعه اين مشکلات نشان از سخت بودن 
تصميم گيری در خصوص ادامه يا عدم ادامه ليگ می دهد و اهميت بررسی 
همه جانبه و کارشناسی دقيق اين موضوع مهم است تا کمترين آسيب را به 

تيم ها وارد کند و عدالت را هم در پی داشته باشد.

آخرین تصميم ستاد مبارزه با کرونا در ورزش
شروع ليگ همچنان در ابهام

آينده فصل نوزدهم ليگ برتر فوتبال همچنان در هاله ای از ابهام قرار 
دارد. در حالی که هنوز مشخص نيست تمرينات تيم ها از چه تاريخی 
شروع خواهد شد، باش��گاه ها برای لغو يا ش��روع دوباره مسابقات به 
جان هم افتاده اند و موافقان و مخالفان برای به کرس��ی نشاندن نظر 
خود نظرات مختلفی را مطرح می کنند، اما نکته اصلی اينجاست که 
س��ازمان ليگ نظر نهايی اش را پس از تصميم قطعی س��تاد مقابله با 

کرونا اعلام خواهد.
   بازگشایی ورزشگاه های کوچک

کيانوش جهانپور، س��خنگوی س��تاد ملی مبارزه با کرونا در خصوص 
بازگشايی اماکن ورزشی اينگونه توضيح داده است: »در پروتکل آمده 
که در ش��رايط فعلی مش��اغل يا صنوف کم خطر يا ضروری می توانند 
بازگشايی شوند. اما من نديدم که باش��گاه های حرفه ای ورزشی، جزو 
پروتکل هايی باشند که مجوز بازگشايی دارند.« با توجه به اين توضيحات 
نمی توان  انتظار از سرگيری دوباره مس��ابقات فوتبال قبل از پايان ماه 
مبارک رمضان را داشت. در نشست ديروز ستاد مبارزه با شيوع کرونا در 
ورزش با وجود احتمالاتي که درباره اجازه شروع تمرينات وجود داشت 
باز هم زمان شروع ليگ نامشخص ماند. مسعود سلطاني فر، وزير ورزش 
با بيان اينکه تصميم گيری پيرامون رقابت های ورزشی از جمله ليگ 
برتر فوتبال فعلًا امکانپذير نيست در اين باره گفت: »در خصوص فوتبال 
با دکتر نمکی وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشکی مفصل صحبت 
کردم و به اين نتيجه رسيديم که اين امکان در حال حاضر وجود ندارد 
که زمان شروع ليگ برتر را اعلام کنيم. تصميم گيری در اين خصوص به 
زمان بين 20 تا 2٥ ارديبهشت ماه موکول شد و هيچ مسئولی در شرايط 
کنونی با توجه به وضعيت غيرقابل پيش بينی ويروس کرونا نمی تواند 

زمان آغاز مسابقات را اعلام کند.«
  تلاش برای شروع تمرینات

سهيل مهدی ابراز اميدواری کرد ستاد مقابله با کرونا هرچه زودتر اجازه 
شروع تمرينات را به تيم های فوتبال بدهد. سرپرست کميته مسابقات 
س��ازمان ليگ در گفت وگويی راديويی عنوان کرده اس��ت: »از سوی 
سازمان ليگ اتفاق جديدی رخ نداده است. خوشبختانه دستورالعمل 
خوبی از طرف رياس��ت محترم جمهوری اعلام ش��د که ما خوشحال 
ش��ديم. اميدوارم ستاد مقابله با کرونا که هميش��ه به ما کمک کرده و 
ش��رايط ما را در اولويت قرار داده، اجازه بدهد به سمت آغاز تمرينات 
برويم، چون هرچه دير شود شرايط سخت تر می شود. ممکن است در 
نيمه مرداد ماه ليگ قهرمانان آسيا آغاز شود و ما تلاش می کنيم تا آن 

زمان ليگ برتر را به پايان برسانيم.«
  تضمين برای ایزوله کردن

مهدی در ادامه به صحبت های رئيس جمهور در خصوص بازگش��ايی 
برخی از اماکن ورزشی اشاره کرده و گفته است: »استنباط من هم اين 
است که صحبت های رئيس جمهور باعث شروع ليگ می شود. منتظر 
تصميم مسئولان هستيم تا حداقل تمرينات تيم ها را به صورت انفرادی 
يا با تشکيل گروه های کوچک ش��روع کنيم و اگر شرايط خوب بود به 
سمت تمرينات گروهی برويم. شايد ستاد مقابله با کرونا تاريخی را برای 
برگزاری تمرينات در نظر بگيرد که به درد ما نخورد و خودمان ليگ را 
لغو کنيم. آنها گفته اند که زمان شروع تمرينات را اعلام خواهند کرد، 
اما در نهايت هيئت رئيسه سازمان ليگ درباره شروع يا عدم برگزاری 
ليگ تصميم گيری خواهد کرد. ما اين تضمين را داديم که محل تمرين 
تيم ها توسط کادر پزشکی ايزوله شود. برگزاری تمرينات بدنسازی و 
هوازی تيم ها با گروه های کوچک مغاير با شرايط کنونی نيست. همه ما 

در محل کارمان با گروه هايی بيش از اين مواجه هستيم.«
  پرسپوليس هم بيانيه داد!

پس از مخالفت اکثر تيم ها با برگزاری ادامه بازی های ليگ، پرسپوليس 
مدعی اصلی قهرمانی اين فصل روز گذشته با انتشار بيانيه ای مخالفتش 
را با نيمه کاره ماندن ليگ اعلام کرد: »باش��گاه پرس��پوليس به همراه 
هواداران خود که بخش بزرگی از جمعيت کش��ور را تشکيل می دهد، 
کماکان معتقد به برگزاری و ادامه بازی های باقی مانده ليگ نوزدهم 
با رعايت نکات بهداش��تی در هر زمان و به هر شکل يا هر شرايطی که 
قابل انجام باشد، است و در مقابل با رها کردن آن به صورت نيمه کاره 
در حالی که رده بندی نهايی تيم ها بر اساس جدول موجود اعلام رسمی 

نشود، قاطعانه مخالفت می کند و بر احقاق حق خود پايبند است.«

نامه سلطاني فر به وزیر اطلاعات
مسعود سلطانی فر، وزير ورزش و جوانان در نامه ای به وزير اطلاعات خواستار 
ورود و برخورد جدی اين نهاد با واس��طه ها و دلالان غيررسمی ورزش و به 
خصوص فوتبال ش��د. در نامه وزير ورزش و جوانان به سيدمحمود علوی 
آمده است: »از آنجا که مدتی اس��ت عوامل نامشخص و غيررسمی تحت 
عنوان واسطه در انتقال ورزشکاران خارجی به کشور روابط ناسالمی را ايجاد 
کرده اند و موجب بروز مشکلات زياد و فعاليت غيرقانونی و عوارض حقوقی و 
مالی برای باشگاه های مختلف ورزشی، به ويژه فوتبال شده اند، از جنابعالی و 
مجموعه خدوم و پرتلاش وزارت اطلاعات درخواست می کنم مانند هميشه 
ياور مردم و ورزش کشور باشيد و دستورات لازم را به عوامل ذی ربط صادر 
کنيد تا سريعاً با اقدامات غيرقانونی و بحران آفرين دلالان در ورزش )به ويژه 
رشته فوتبال( که موجب خدشه به اعتبار و پيکره ورزش کشور شده است، 
برخورد لازم و قانونی صورت گيرد و ريشه اين کار خشکانده شود. بديهی است 
تمامی بخش ها و مديريت های اين وزارتخانه و باشگاه های ورزشی موظف به 
همکاری با مجموعه ذی ربط وزارت اطلاعات به منظور سالم سازی و مقابله 

مؤثر با پديده دلال ها در ورزش و به خصوص فوتبال کشور هستند.«
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